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PROTOKÓŁ Nr XXV/2009 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 29 kwietnia 2009r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uchwalenie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie projektów przyjęcie uchwały projektów sprawie sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2008 r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bojszowy. 

5. Przedstawienie pozostałych projektów uchwał. 

6. Przyjęcie uchwał. 

7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

9. Zakończenie sesji. 
 

Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 

gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 14 radnych (spóźniony radny: Robert 

Seweryn).  

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów – za. 

 

Ad.4 

Przedstawienie projektów przyjęcie uchwały projektów sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2008 r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy. 
Wójt Gminy Henryk Utrata złożył sprawozdanie z wykonania budżetu za 2008r. omawiając 

projekt uchwały Nr XXV/138/2009 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2008r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy za 2008 rok. 

Budżet roku 2008 był budżetem trudnym i dynamicznym. Dokonano 23 zmian budżetu, co 

pozwoliło na wykonanie budżetu na poziomie 95,2% (20 061 592,37 zł) po stronie dochodów 

i 95,1 % (18 404 429,75 zł) po stronie wydatków. W budżecie na 2008 rok była założona 

nadwyżka budżetowa – wykonano ją na poziomie 1,6 mln zł. Zadłużenie gminy na koniec 

2008r. wynosiło ok. 25 % wykonanych dochodów. Wójt podsumował wykonanie budżetu w 

poszczególnych pozycjach po stronie dochodowej i wydatkowej. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach Uchwałą Nr 4100/V/31/2009 z dnia 

07.04.2009r. wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2008 rok. 

 

Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej – radnemu 

Grzegorzowi Sztolerowi. 

Radny Sztoler przytoczył wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 14.04.2009r. w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy zwykonania budżetu za rok 2008 (kopia 

w załączeniu do protokołu). Wniosek ten został pozytywnie zaopiniowany Uchwałą 
Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 4100/V/49/2009 z dnia 17.04.2009 r. 

 

Uwagi radnych: 
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Radny Andrzej Knopek: wyraził wątpliwość, co do pełni korzystania z uprawnień 
kontrolnych radnych. 

 

Radny Grzegorz Tomala: zwrócił uwagę na duże kwoty pochłaniane przez Urząd Gminy oraz 

na nieprecyzyjne sprawozdanie GTS Bojszowy z wydatkowania środków przekazanych przez 

Gminę. Poprosił o wyjaśnienie pozycji „Różne opłaty i składki” dotyczącą Gimnazjum oraz 

pozycji dotyczącej zwrotu dotacji niewykorzystanych. 

 

Skarbnik: w paragrafie „Różne opłaty i składki” zawarte są wszelkiego rodzaju 

ubezpieczenia. Inne jednostki wydatki te klasyfikują w paragrafie 4300. Zwrot dotacji 

dotyczy PFRON-u; w przypadku, gdy nie wszyscy uczestnicy rozliczą się z zakupów, należy 

zwrócić niewykorzystaną dotację. 
 

Radny Tomala: zapytał, jakie są przyczyny wysokich odsetek płaconych przez Gminę. 
 

Skarbnik: w związku z ubiegłorocznym wzrostem stóp procentowych, odsetki także wzrosły, 

ale w tej chwili mają one tendencję spadkową. 
 

Radny Tomala: zwrócił uwagę na wysokie rachunki telefoniczne Urzędu i jednostek 

organizacyjnych. 

 

Wójt: koszty te są kontrolowane. W przypadku telefonii komórkowej wydatki wzrosły, ale 

jest to związane ze wzrostem cen usług oraz uruchomionym przez Urząd serwisem „sms-

owym”. W przypadku telefonii stacjonarnej – wydatki zmalały w stosunku do roku 

poprzedniego. 

 

Radny Robert Seweryn: z czego wynika różnica w planie i wykonaniu wydatków w rozdziale 

60004 paragraf 4300 (komunikacja lokalna)? 

 

Wójt: jest to związane z przechodzeniem grudniowych zobowiązań na styczeń danego roku 

budżetowego, np. faktura PKS wystawiona w grudniu 2007r., a płatność wymagalna jest w 

styczniu 2008r. 

 

Przyjęcie uchwały: 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych (obecny Robert Seweryn) 

 

Uchwała Nr XXV/138/2009 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 

2008r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy za 2008 rok 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów wstrzymujących się. 
 

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wójtowi oraz Skarbnikowi Gminy Bojszowy – 

Pani Elżbiecie Kubeczko. 

 

Ad. 5 
Przedstawienie pozostałych projektów uchwał. 
Wójt przedstawił projekt uchwały Nr XXV/139/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009r. 

W związku ze złożonymi wnioskami jednostek oświatowych (SP Świerczyniec, Gminne 

Gimnazjum) o zwiększenie planów wydatków rachunków dochodów własnych, którego 

źródłem są salda środków obrotowych z 2008r., zachodzi konieczność podjęcia niniejszej 

uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie na 2009r. 
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Uruchomienie środków pozostałych z 2008r. pozwoli na ich racjonalne wykorzystanie na 

potrzeby szkół w roku bieżącym. 

 

Bez uwag. 

 

Projekt uchwały Nr XXV/140/2009 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy 

Bojszowy do złożenia oświadczenia woli w zakresie umowy pod nazwą „Pierwszy krok do 

lepszego jutra” zgodnej z wnioskiem złożonym w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w 

Katowicach w ramach konkursu – Priorytet VI, działanie 6.3 Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki został omówiony przez Wójta Gminy. Uchwała jest niezbędna dla zawarcia umowy, 

stanowiącej wynik pozytywnego zaopiniowania wniosku złożonego w ramach konkursu 

„Pierwszy krok do lepszego jutra”, w związku, z którym przyznana została dotacja pieniężna 

w wysokości 44 440,12 zł. Projekt będzie realizowany przez GOPS, a dotyczy 10 osób 

wykluczonych społecznie. Całość programu będzie finansowana ze środków uzyskanych z 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy. W ramach programu byłoby finansowane m.in.: kurs prawa 

jazdy, dowolnie wybrane kursy w zakładzie doskonalenia zawodowego, warsztaty z 

informatyki czy aktywizacji zawodowej, itd. 

 

Bez uwag. 

 

Ad. 6 
Przyjęcie uchwał: 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwała Nr XXV/139/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009r. 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr XXV/140/2009 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy 

Bojszowy do złożenia oświadczenia woli w zakresie umowy pod nazwą „Pierwszy krok do 

lepszego jutra” zgodnej z wnioskiem złożonym w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w 

Katowicach w ramach konkursu – Priorytet VI, działanie 6.3 Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów wstrzymujących się. 
 

Ad. 7  
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie 

międzysesyjnym: 

1. Prezentacja osiągnięć Gimnazjum „Otwarte Drzwi”. 

2. Matematyczno-przyrodniczy konkurs szkół podstawowych na szczeblu powiatowym 

w SP Świerczyniec - I miejsce SP Świerczyniec, III miejsce SP Międzyrzecze. 

3. Spotkanie rekolekcyjne samorządowców w Tychach. 

4. Spotkanie komitetu organizacyjnego igrzysk osób niepełnosprawnych w Lędzinach. 

5. Spotkanie Konwentu Powiatowego w Bieruniu. 

6. Podsumowanie półrocznej działalności komitetu „Razem Dla Krzysia”. 
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Przewodniczący Rady zaprosił do uczestnictwa w Igrzyskach Osób Niepełnosprawnych w 

Lędzinach, które odbędą się 27 maja br. oraz na Przegląd Orkiestr Dętych w Bieruniu (17 

maja br.). Radni zostali zaproszeni na pielgrzymkę do Częstochowy w dniu 24 maja 2009r. 

Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 30 

kwietnia 2009r. 

 

Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje:   

• Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące Statutu Gminy Bojszowy – unieważnione 

niektóre artykuły. 

• Sprawozdanie GTS, które znajduje się na BIP obejmuje środki przekazane przez 

Gminę. Członkowie Stowarzyszenia mogą zażądać szczegółowego sprawozdania. 

• Zakończono remont pozimowy dróg. 

• Zakończono montaż bramy i barier przy Gimnazjum i hali. 

• Wykonano oznakowanie poziome na ul. Złoty Łan 

• Wyremontowano frezem asfaltowym ul. Chmielną, Szyszkową i Przeczną. 

• Zakupiono 250 ton frezu. 

• Zakończono budowę ul. Wiklinowej i Dąbrowskiej. 

• Problem dewastacji dróg i obwałowań przez quady i motocykle. 

• Zakończony remont archiwum i kancelarii tajnej. 

• Kontynuowana budowa chodnika na ul. Sierpowej. 

• Wykonano drenaż przy ul. Strumykowej. 

• W maju będą uporządkowane tablice z nazwami miejscowości. 

• Gmina uzyskała od Państwowej Straży Pożarnej w Tychach wóz ratowniczo-gaśniczy, 

który zostanie przekazany OSP Bojszowy Nowe.  

• Przeznaczono do zbycia samochód gaśniczy „Jelcz” 

• Wydano nowe mapy Gminy Bojszowy. 

• Zgłoszono udział Gminy w VII Powiatowych Targach Przedsiębiorczości i Ekologii w 

Imielinie. 

• 30 czerwca będzie gościła w Bojszowach delegacja studyjna w ramach III 

Ogólnopolskiego Konwentu Odnowy Wsi. 

• Wydane będą promocyjne torby ekologiczne. 

• Plan zagospodarowania przestrzennego – nakaz opracowania aneksu do raportu 

oddziaływania na środowisko. 

• Trwa sprzedaż mieszkań komunalnych. 

• Przygotowywana sprzedaż gruntów ornych w Międzyrzeczu i działki budowlanej w 

Świerczyńcu (ul. Lawendowa). 

 

Zapytania i interpelacje radnych:. 
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Radny Grzegorz Sztoler  - przedstawił tematy prac Komisji Rewizyjnej na pierwsze 

półrocze 2009r.:  

o Stan postępu robót wykonywanych przez Kompanie Węglową Oddział KWK Piast w 

zakresie rekultywacji osadnika wód słonych Bojszowy 

o Stan postępu robót i realizacja rozpoczętych inwestycji w zakresie utwardzenia drogi 

ul. Dąbrowskiej w Bojszowach i ul. Wiklinowej w Świerczyńcu 

o Kontrola procedur przetargowych ogłoszonych przez Urząd Gminy Bojszowy w 

zakresie zbycia nieruchomości będących majątkiem gminy. 

Przewodniczący Marek Kumor- plan pracy Komisji Rewizyjnej należy poddać pod 

głosowanie: 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych (nieobecny Henryk Kostyra) 

 

14 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się. 
 

Radny Rajmund Gondzik - w jakim punkcie znajduje się sprawa zmiany przeznaczenia 

terenu, na którym znajduje się boisko w Świerczyńcu 

- zmalało bezpieczeństwo na drogach powiatowych w Świerczyńcu (zły stan nawierzchni) – 

prośba o interwencję w Starostwie 

- nie wszystkie dzieci z 5 i 6 klas mogą korzystać z darmowego autobusu do szkoły w 

Świerczyńcu 

- skargi mieszkańców na dużą ilość błędów w „Naszej Rodni” 

- prośba o zamieszczenie telefonów alarmowych i terminów szczepień psów w „Naszej 

Rodni”  

Radny Andrzej Knopek – stan ul. Wiklinowej po remoncie jest o wiele lepszy niż ul. 

Dąbrowskiej, na której są duże spady 

- mieszkańcy pytają czy i kiedy będzie remont ul. Żytniej 

Radny Dariusz Gniza – podziękowanie za pomoc (bramki, chorągiewki, urządzenie do 

malowania linii) drużynie amatorskiej piłki nożnej w Świerczyńcu 

- ul. Lawendowa – zakończono prace związane z kanalizacją – teren przy mostku upadł 

- ul. Wiklinowa – potrzeba umieszczenia znaku na skrzyżowaniu ul. Wiklinowej i 

Korzenickiej 

Radny Robert Seweryn – podziękował za działania związane z remontem mostu na 

Pszczynie i pętli autobusowej w Bieruniu 

- powolna praca przy budowie chodnika na ul. Sierpowej, zły stan ul. Sierpowej 

- prośba o interwencję Policji na skrzyżowaniu ul. Trzcinowej i Pancerniaków 



 6 

- zły stan autobusów PKS Oświęcim 

- prośba o informację w „Naszej Rodni” nt. remontu ul. Świętego Jana 

- problem psów wypuszczanych bez kagańców i bez smyczy 

Radny Grzegorz Tomala – prośba o informację w sprawie bramy dla OSP 

- prośba o informacje w sprawie inwestycji w 2008r.: kiedy kończą się rękojmie i gwarancje 

- poinformował o wizytacji i bardzo dobrej ocenie SP Bojszowy przez pracownika 

Kuratorium Oświaty 

Radna Irena Brzezińska – czy odbędzie się zbiórka odpadów wielkogabarytowych? 

- prośba o tablicę z mapą na skrzyżowaniu ul. Żytniej i Jedlińskiej 

Radny Antoni Wilczek –  przystanek na skrzyżowaniu w Bojszowach Nowych 

- prośba o nowe zapory al. Popiełuszki 

-  co z przeprowadzeniem wykoszenia rowu-matki. 

Ad. 8 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Boisko – zmiana przeznaczenia terenu wymaga zmiany studium, a następnie planu 

zagospodarowania przestrzennego. Zgodnie z ustawą, wójt raz na kadencję analizuje potrzeby 

zmian studium. Taka analiza będzie przeprowadzona w przyszłym roku. Nie stanowi to 

przeszkody dla użytkowania terenu w dotychczasowy sposób. 

Bezpieczeństwo ul. Trzcinowa – jest informacja ze Starostwa, że wszelkie remonty, łatania 

będą wykonane. 

Darmowy autobus – gmina płaci za dowóz do szkoły uprawnionych dzieci – takich, które 

muszą pokonać odległość powyżej 4 km – w przypadku „zerówki” 3 km. 

„Nasza Rodnia” – prośba o umieszczenie telefonów alarmowych zostanie redaktorowi 

przekazana. Do tej pory informacja o szczepieniu psów była w gazecie, w tej chwili jest na 

stronie internetowej gminy i prawdopodobnie znajdzie się też w najnowszym wydaniu 

„Naszej Rodni”. 

ul. Dąbrowskiej – warunki terenowe ul. Dąbrowskiej i Wiklinowej są różne. Spady na ul. 

Dąbrowskiej będą mniejsze z chwilą położenia asfaltu. 

ul. Żytnia – remont ulicy będzie wykonany. 

ul. Lawendowa – mostek jest załamany przez dojazd ciężkich samochodów na budowę. 

Mostek będzie wyremontowany w ramach „łatania dziur na drogach”. 

Skrzyżowanie Wiklinowa – Korzenicka – znaki drogowe będą uporządkowane. 
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Chodnik ul. Sierpowa – nawierzchnia ul. Siewnej jest uszkodzona przez nadmierną 

eksploatację przez „nowo budujących się” mieszkańców. Tempo robót jest przemyślane. 

Chodnik zostanie wykonany terminowo. 

Skrzyżowanie Trzcinowa – Pancerniaków – będzie prośba do Policji o interwencje  

ul. Świętego Jana – była wyraźna informacja, że jesteśmy na liście rezerwowej uczestników 

konkursu. Jeżeli nie „załapiemy się” na fundusze z tej listy, kolejny konkurs jest we wrześniu. 

Na dzień dzisiejszy nikt nie jest w stanie podać konkretnego terminu remontu ulicy. 

Bramy do OSP – zawarto już umowę wstępną, wg której zostaną zakupione 2 bramy za ok. 

16 tys. zł. 

Inwestycje 2008r. – zestawienie trafiło do Komisji. Zostanie ono ponownie skopiowane i 

rozdane radnym Komisji Gospodarki Komunalnej. 

Odpady wielkogabarytowe – jest planowane zorganizowane wystawki tych odpadów 

Przystanek Bojszowy Nowe ul. Żubrów – uruchomione są procedury odszkodowawcze – 

znany jest sprawca. Dążymy do tego, aby z ubezpieczenia OC została zakupiona nowa wiata. 

Bariery al. Popiełuszki – 1 barierę należy zakupić. 

Rów – matka – jest przyjęty program robót, w którym jest ujęta renowacja rowu. 

 

Ad. 9 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady 

Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: B. Wrobel 

Bojszowy, dnia 29.04.2009r. 

 


